
СТЕНОГРАМА 
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Веде засідання голова Комітету ГЕРУС А.М. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Тому сьогодні нам треба плідно попрацювати. Ми, 

мабуть, не встигнемо пройти всі питання сьогодні, тому зробимо перерву і 

потім будемо ще допроводити.  

Я думаю, що по часу у нас сьогодні буде там, можливо, орієнтовно 

година, просто сьогодні ще середа, і люди їдуть на Київ, і не всім зручно 

сьогодні бути... Ми орієнтуємося, що десь орієнтовно година, мабуть, 

сьогодні буде, година, може півтори. (Шум у залі)  Хто звідки, хтось із 

Закарпаття вчора приїхав, хтось сьогодні їде. (Шум у залі) Я не думаю, нас 

же ж не випускають.  

У нас сьогодні не буде цього питання Укрнафта із Сергієм Корецьким, 

ми його перенесемо. Підберемо час, коли буде зручно і Сергію Корецькому, і 

нам. І так само у нас на зв'язку, я пропоную, щоб ми одразу надали слово, не 

тримали, а потім вже ми перейдемо до порядку денного і до затвердження 

наших питань. 

У нас сьогодні на зв'язку є керівник секретаріату Енергетичного 

Співтовариства Enеrgy Community Артур Лорковський. Тому давайте, 

можливо, на початку, якщо Артур з нами на зв'язку, дамо слово пану Артуру 

для того, щоб він зробив своє звернення те, яке було заплановане. А якщо він 

поки не на зв'язку, то давайте проголосуємо за порядок денний і заодно 

встановимо кворум.  

Єдине, що останні два питання, мабуть, зробимо перерву і останні два 

питання тоді перенесемо, це питання номер 7, 8 і 9 (це "Різне"). Тоді 

получається навіть три питання. Я бачу, Артур вже є на зв'язку.  

(Виступ іноземною мовою)  



 

ЛОРКОВСЬКИЙ А. (Виступ іноземною мовою)  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. У нас Вікторія Олександрівна є. Якщо буде потрібен 

переклад, вона може з цим допомогти, але, я думаю, ми вже всі вчили 

англійську, і тут в комітеті теж, тому ми розуміємо всі такі нескладні речі. То 

Вікторія Олександрівна тоді.  

(Виступ іноземною мовою) 

 

ЛОРКОВСЬКИЙ А.(Виступ іноземною мовою) 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. (Виступ іноземною мовою) 

 

ЛОРКОВСЬКИЙ А. (Виступ іноземною мовою) 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. (Виступ іноземною мовою). 

Вікторія Олександрівна щось хотіла додати? 

 

ГРИБ В.О.  (Виступ іноземною мовою). 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую, Вікторія Олександрівна.  

Чи є ще якісь коментарі можливо, чи вам все зрозуміло? Okay. Thanks, 

Артур. 

 

ГРИБ В.О. Так я ж…  (Не чути) 

  

ГОЛОВУЮЧИЙ.  А, ви питали?  

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Вікторія Олександрівна про гроші запитала пана 

Артура.  



 

ГРИБ В.О. Так. Так.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. (Виступ іноземною мовою)  

 

ЛОРКОВСЬКИЙ А.  (Виступ іноземною мовою)  

 

ГРИБ В.О. (Виступ іноземною мовою) 

 

ЛОРКОВСЬКИЙ А.  (Виступ іноземною мовою)  

 

ГРИБ В.О. (Виступ іноземною мовою) 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Андрій Михайлович, є пропозиція подякувати 

шановному Артуру і рухатися по порядку денному.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Пропозиція зрозуміла. Є ще піднята рука, Андрій 

Жупанин. Андрій Вікторович, прошу, якщо запитання є.  

 

ЖУПАНИН А.В. Я хотів одне питання спитати в Артура. Артур, 

(Виступ іноземною мовою)  

 

ЛОРКОВСЬКИЙ А.   (Виступ іноземною мовою)  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. (Виступ англійською мовою) 

 

ЛОРКОВСЬКИЙ А.  (Виступ англійською мовою) 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. (Виступ іноземною мовою) 

 



ЛОРКОВСЬКИЙ А. (Виступ іноземною мовою) 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. (Виступ іноземною мовою) 

Важлива все-таки дискусія була, тому що навіть те питання експорту, 

про яке ми  говоримо, в нас зараз будуть профіцити, особливо вдень, коли 

будуть сонячні дні, зараз день стає більшим, температура стає вищою, 

споживання знижується, а сонячна генерація, навпаки, збільшується. І в нас 

можуть бути певним чином і навіть такі неринкові і нездорові провали цін, 

для того і потрібен і експорт, і імпорт 

Імпорт тоді, коли в нас дефіцит взимку, а експорт електроенергії тоді, 

коли електроенергія виробляється, але її просто країна стільки не споживає і 

можна заробляти на експортній виручці. Це… Є періоди, є періоди, коли вона 

провалюється, є періоди, коли вона росте і коли є експортна валютна 

виручка, є податки і наша "зелена" енергетика може працювати – це також 

добре. І коли наша "зелена" енергетика може заробляти на експорті 

електроенергії – це, на мою думку, також добре. Тому це проговорили. 

Я пропоную тоді, щоб ми перейшли до встановлення кворуму і 

проголосували порядок денний, розуміючи, що питання сім, вісім, дев'ять ми 

після перерви розглянемо, там по сьомому питанню там також по одній 

кандидатурі є питання чи є конфлікт інтересів, бо людина працює в проєкті, 

який зараз пов'язаний з НКРЕКП, а конкурсна процедура це теж пов'язана з 

НКРЕКП, тому виясняється це питання чи є конфлікт інтересів. І до речі, 

хтось піднімав питання про те, що там кандидатури подати, то якщо в когось 

є якісь такі авторитетні яскраві гарні кандидатури, то можна їх подавати.  

Тому я пропоную затвердити порядок денний, а також заодно цим 

голосуванням проголосувати внесення змін до плану роботи комітету на 

одинадцяту сесію, передбачивши у розділі ІІІ проведення виїзного засідання 

у місті Черкаси на тему: "Напрями ефективного розвитку централізованого 

теплопостачання міст України", яке ми плануємо провести в наступний 

вівторок, поїхати туди. Я думаю, буде дуже цікава поїздка, зранку ми туди 



поїдемо, а ввечері повернемося і там для нас буде цікава програма, тому я 

рекомендую всім, хто зможе поїхати, а хто не зможе, то по відео 

приєднатися. І внести зміни, щоб передбачити виїзне засідання і затвердити 

порядок денний. Це я буду ставити на голосування, але перед тим питання. 

Михайло Леонтійович Бондар.  

 

БОНДАР М.Л. Дякую, пане Андрію. 

І я би просив також включити в зміну якраз завтрашнє засідання 

підкомітету, яке відбудеться на 9 годину, я розіслав всім колегам, це по 

вугільних питаннях. Є багато, хто запрошений з керівників Кабінету 

Міністрів, Рахункова палата, Центренерго і так дальше тому подібне. Тому 

прошу завтрашню подію на 9 годину також внести в зміну цього якраз плану 

роботи.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. У нас засідання роботи підкомітетів не 

регламентується планом роботи комітету. Але я пропоную заодно 

проголосувати за запрошення всіх членів комітету завтра на підкомітет до 

Михайла Леонтійовича Бондаря.  

 

_______________. Пропозиція хороша, але я  не бачив запрошення. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. На електронку. Михайло Леонтійович, по СЕДО 

розіслано. Ну все, подивіться. Якщо можна, можливо в чат продублювати, 

щоб було зручніше. Завтра на 9 ранку, да, ця буде подія? Прийнято.  

 

ГРИБ В.О. О 12 початок сесії. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Прийнято. На 9 ранку запрошені і орієнтовно воно 

буде до двох годин.  Таким чином, що на 12-у ми зможемо зайнятися іншими 

важливими справами, які завтра можливо будуть.  



Тому ставлю на голосування питання затвердити порядок денний, 

додати, передбачити  виїзне засідання в місто Черкаси, про що я зачитував. І 

запрошення завтра на 9 ранку на підкомітет. Буду іти по цих, по прізвищах. 

Бондар Михайло Леонтійович. 

 

БОНДАР М.Л. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Волинець Михайло Якович. Волинець Михайло 

Якович. 

Герус Андрій – за.  

Горобець Олександр Сергійович. 

 

ГОРОБЕЦЬ О.С. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. За. 

Гриб Вікторія Олександрівна. 

 

ГРИБ В.О. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Жупанин Андрій Вікторович. 

 

ЖУПАНИН А.В. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Іоффе Юлій Якович. 

 

ІОФФЕ Ю.Я. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. За. Є.  

Камельчук Юрій Олександрович. 

 



КАМЕЛЬЧУК Ю.О. Камельчук – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Кісільов Ігор Петрович. Кісільов Ігор Петрович. 

Кіт Андрій Богданович. 

 

КІТ А.Б. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Костюх Анатолій Вячеславович. 

 

КОСТЮХ А.В. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Красов Олексій Ігорович. 

 

КРАСОВ О.І. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. За. Є.  

Кучеренко Олексій Юрійович. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Мороз Володимир Вікторович. 

 

МОРОЗ В.В. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Мулик Роман Миронович. 

Нагорняк Сергій Володимирович. 

 

НАГОРНЯК С.В. Нагорняк – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Пивоваров Євген Павлович. 



 

ПИВОВАРОВ Є.П. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Пивоваров Євген Павлович. 

 

ПИВОВАРОВ Є.П. За. 

    

ГОЛОВУЮЧИЙ. За, так?  

 

ПИВОВАРОВ Є.П. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Є, за. 

Припутень Дмитро Сергійович. 

 

ПРИПУТЕНЬ Д.С. Припутень – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Семінський Олег Валерійович. 

 

СЕМІНСЬКИЙ О.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. За, є.  

Скороход Анна Костянтинівна. 

 

СКОРОХОД А.К. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. За. 

Совсун Інна Романівна. Совсун Інна Романівна відсутня. 

Хлапук Максим Миколайович. 

 

ХЛАПУК М.М. Хлапук – за. 



 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Шаповалов Юрій Анатолійович. 

 

ШАПОВАЛОВ Ю.А. За.    

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. За, є. 

Шипайло Остап Ігорович.  

Юнаков Іван Сергійович. 

 

ЮНАКОВ І.С. За. 

   

ГОЛОВУЮЧИЙ. За. 

Юрченко Олександр Миколайович. 

 

ЮРЧЕНКО О.М. Юрченко – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. За.  

У нас 21 – за получається. 21 – за. Рішення прийнято. 

Переходимо до першого питання порядку денного, до першого питання 

порядку денного. Це проект Закону про внесення я змін до деяких законів 

України щодо врегулювання повноважень центральних органів виконавчої 

влади у сфері забезпечення енергетичної ефективності України (номер 

10393). Там по цьому законопроекту були різні думки. Давайте ми спочатку 

вислухаємо Держенергонагляд чи Міністерство енергетики, хто були 

авторами цього законопроекту. Прошу. 

 

ШКУРАКОВ В.О. Доброго дня, шановний Андрій Михайлович, 

шановні народні депутати. Міністерство інфраструктури було органом, який 

розробляв цей законопроект на виконання плану дій уряду. Якщо дозволите 



перший заступник Мінінфраструктури Шкураков Василь Олександрович, я 

доповім коротко стосовно основної мети законопроекту. І далі тоді... 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Раді вас бачити. Вам слово. Я так розумію, що ви 

тепер профільний заступник міністра, який буде з нашим комітетом 

комунікувати після  там тих певних змін, які у вас відбулися в міністерстві. 

 

ШКУРАКОВ В.О. На сьогодні по розподілу  обов'язків питання 

енергоефективності, тепловодопостачання і водовідведення знаходиться в 

межах компетенцій моєї, тому сподіваюсь на плідну співпрацю, на 

реалізацію всіх наших спільних ініціатив і досягнення добрий результатів в 

такому не легкому напрямку.  

Щодо законопроекту. На ваш розгляд пропонується законопроект про 

внесення змін до деяких законів України щодо врегулювання повноважень 

центральних  органів виконавчої влади у сфері забезпечення енергетичної 

ефективності номер реєстраційний 10393, від 8 січня 2024 року, поданий 

Кабінетом Міністрів. Законопроект розроблений Мінінфраструктури, був 

погоджений з центральними органами виконавчої влади, міністерствами, 

Держенергоефективності, Урядовим офісом координації європейської та 

євроатлантичної інтеграції. Було розглянуто на Кабінеті Міністрів і подано 

до Верховної Ради. 

Законопроект розроблений в першу чергу з метою приведення у 

відповідність положень деяких законопроектів, а саме про енергетичну 

ефективність, про енергоефективність... 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Секундочку, прошу, все нормально, продовжуйте, 

вибачте. 

 

ШКУРАКОВ В.О.   ... будівель, про комбіноване виробництво теплової 

та  електричної енергії когенерації та використання ...(Нерозбірливо)  



енергопотенціалу. Про теплопостачання, про регулювання містобудівної 

діяльності, про ринок електричної енергії, про Фонд енергоефективності, у 

зв'язку з тим, що було реорганізовано Міністерство розвитку громад та  

територій шляхом приєднання до Міністерства інфраструктури, а також 

передачею певних функцій з енергоефективності від Міністерства енергетики 

до нового Міністерства інфраструктури, яке було утворено.  

Крім того, з метою приведення у відповідність до деяких сучасних 

Директив Європейського Союзу, а також удосконалення деяких нормативних 

актів, законів було також внесено додаткові зміни в Закон про 

енергоефективність, в якому було запропоновано термін "декарбонізація", а 

також термін "місцевий  енергетичний план". Крім того також внесено деякі 

правки з метою удосконалення процедури  і механізмів здійснення заходів 

поширення енергоефективності, в тому числі шляхом надання повноважень 

органам місцевого самоврядування. 

Міністерство інфраструктури просить комітет підтримати щодо 

розгляду зазначеного законопроекту в залі Верховної Ради як  і  взяти його за 

основу. 

Враховуючи певні вже зміни з моменту його  розробки, які відбулися, і 

у відповідних директивах Європейського Союзу, пропонували би уже на 

вашій площадці деякі нормативні, ну, деякі заходи стосовно внесення змін 

доопрацювати  між першим і другим читанням. 

Дякую за увагу. Прохання підтримати таку ініціативу. Готовий до 

запитань. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую вам. 

Бачу, Волинець Михайло Якович піднімає  руку. В нього є питання чи 

він сигналізує, що він на зв'язку? 

 

ВОЛИНЕЦЬ М.Я. Андрій Михайлович, я відволікся і не прийняв 

участь в голосуванні. Я приймаю участь у роботі комітету. Дякую. 



 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре. Є. Прийнято. 

 

ШКУРАКОВ В.О.   Запитання. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Михайло Якович, завтра на 9 годин оголошую 

засідання підкомітету. Вас запрошували також. Ви чули це? 

 

ВОЛИНЕЦЬ М.Я. Ні, не бачив. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. В чаті, вже в чаті написали, подивіться в чаті 

нашого... 

 

ВОЛИНЕЦЬ М.Я. Там, Андрій Михайлович, в мене накладки. Завтра 

до роковин агресії я приймаю участь і виступаю в заходах за участі всіх 

світових профспілок країн світу, які нас підтримують, то... 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Андрій Михайлович, я ... (Не чути)  

 

ВОЛИНЕЦЬ М.Я. ... (Не чути)  разом. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. ... до підкомітету я обов'язково, щоб захищати 

інтереси шахтарів, шахт. 

 

ВОЛИНЕЦЬ М.Я. Дуже дякую. Дякую вам. Спасибі, що ви згадали про 

шахтарів. Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре. Все. Тоді або, можливо, по відео, або 

наступного разу, тим не менше Михайло Леонтійович всіх нас запросив. 



Так, послухали. По законопроекту питання, коментарі від комітету, від 

депутатів членів комітету? Прошу, Кучеренко Олексій Юрійович. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Дякую, Андрій  Михайлович. 

Пане Василю, вітаю, добрий день! Скажіть тільки коротко, це суто 

технічно  ви адаптуєте оці зміни, що відбулися, коли, дійсно, до вас забрали 

разом з цією агенцією, від Міненерго, то під Мінрегіон зайшло воно, і чи 

щось додається? Що ви там регулювати збираєтеся, щось додаткове по 

генераційних установках чи те, що раніше було? Бо, наскільки я бачу, там 

регулювання за вами і за Нацкомісією лишається в законі, але ж там 

Нацкомісія значною мірою по теплу віддала повноваження на міста. Що ви 

збираєтеся, ну, на пальцях, що ви збираєтеся регулювати, і чи узгоджується 

це з позицією ОМС та підприємств теплокомуненерго?  

 

ШКУРАКОВ В.О.   Дякую за запитання, Олексію Юрійовичу. Так, тут 

більш технічний документ, виходить, у зв'язку з тим, що відбувся розподіл 

повноважень. Проте ми трішки його і доопрацьовуємо в частині двох 

законопроектів, пов'язаних з енергоефективністю, конкретно: енергетична 

ефективність та про енергетичну ефективність будівель. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. (Не чути) 

 

ШКУРАКОВ В.О. Так, менеджмент щоб був і поняття 

"декарбонізація", бо це вже світовий тренд, а у нас воно відсутнє, тому ми 

його додаємо.  

Інші технічні питання. Щодо питань стосовно повноважень 

Національної комісії, абсолютно вірно відзначено, ну, ми над цим працюємо, 

я думаю, на площадці уже комітету спільно сядемо проговоримо, як далі 

здійснювати… 

 



КУЧЕРЕНКО О.Ю. Там пан Ущаповський хоче слово взяти. Андрій 

Михайлович, пропоную надати йому слово, щоб теж послухати. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ми все бачимо. Спочатку народні депутати, а потім 

ми обов'язково надамо і Костянтину Валерійовичу.  

В нас цей законопроект читали, вивчали Сергій Володимирович 

Нагорняк, голова профільного підкомітету, і Іван Юнаков так само. Хтось з 

них на зв'язку? Якісь коментарі?  

Сергій Володимирович Нагорняк, прошу. 

 

НАГОРНЯК С.В. Доброго дня, колеги. Законопроект важливий, нам 

його треба буде приймати, голосувати у Верховній Раді. Але я хочу 

звернутись до уряду все ж таки з проханням завершити роботу над нашим 

законопроектом, над нашим уже законом, який про енергетичну 

ефективність, і, врешті-решт, запровадити ті підзаконні акти, їх написати, 

завершити написання в нашому основному Законі про енергетичну 

ефективність і прохання, щоб уряд все ж таки взяв на себе лідерство 

впровадження енергоефективних заходів і показав своїм прикладом і на 

місцях, що ми маємо впроваджувати енергоефективні заходи, тому що, на 

жаль, енергоносії не будуть ставати дешевшими і ми це добре всі 

усвідомлюємо. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Так, Сергій, можна навіть не продовжувати, будь 

ласка. 

 

НАГОРНЯК С.В. Да, і окремо хочу звернутися до органів місцевого 

самоврядування. Ми знаємо, що сьогодні є проблема по водоканалах, які 

несуть великі витрати на енергоносії. 

І сьогодні до мене так само звертається і місто Умань про те, що вони, 

існує ризик відключення водоканалів від електропостачання за ті борги, які 



вже накопичилися спочатку урядом можливість не сплачувати своїм 

рішенням за електроенергію, розслабив десь споживачів, сьогодні 

наздоганяють цих споживачів, які і повинні були б сплачувати, так. І на мою 

думку, що енергоефективні заходи у громадах потрібно якраз розпочати із 

водоканалів, тому що величезні об'єми електроенергії споживають наші 

водоканали, які неефективно їх споживають. Тому що ті насоси, якими 

користуються наші водоканали, вона морально застарілі і вони енергоємні, 

величезні втрати йдуть і в мережах. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Пропадає зв'язок. Дивіться, я не впевнений, що у всіх 

водоканалах… 

 

НАГОРНЯК С.В. … врешті-решт зменшувати споживання 

електроенергії… Так-так, Андрій Михайлович. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Да, закінчуйте, Сергій Володимирович, закінчуйте. 

 

НАГОРНЯК С.В. Да, і це основне, те, що може дати можливість їм не 

збільшувати ті платіжки хоча б на тому рівні. щоб вони залишались такі, як 

єсть. Тому що ми знаємо, що поки що тариф на водопостачання не 

підвищують і це в свою чергу не дає водоканалам можливості збирати 

достатньої кількості грошей. Але в той же час їм потрібно дивитися на свою 

ефективність й ефективність використання електричної енергії, й 

ефективність транспортування води, щоб були менші втрати. Ну й 

ефективність роботи самих водоканалів, тому що дуже часто роздуті штати, 

навіть я вам скажу зі свого прикладу, місто Ватутіне Черкаської області в 

своєму штаті мало більше 100 людей, які обслуговували водоканал. Для мене 

стало дивно, яким чином і що роблять ті 100 чоловік у невеликому 

водоканалі. Потрібно оптимізовувати розумно штати і ефективно 

використовувати той ресурс, який сьогодні є. Сподіваюсь, що уряд візьме на 



себе лідерство і місцеві органи самоврядування, а ми як парламентарі будемо 

ще більш прискіпливо застосовувати парламентський контроль для того, аби 

наші закони, які ми приймаємо, вони виконувались. 

Дякую за увагу, колеги. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую, Сергій Володимирович. 

Єдине я хочу додати, на мою думку, далеко не завжди і далеко не 

скрізь є обладнання, яке енергонеефективне, застаріле, тому що багато 

водоканалів насправді останні 10 років замінювали обладнання на 

енергоефективне. У мене колега, біля мене сидів в парламентський залі, 

Зіновій Андрійович, він потім виграв вибори в Надвірнянській громаді, він 

до мене телефонував буквально минулого тижня і каже, що нам робити, де 

нам взяти, чи є можливість десь нам взяти панелі, щоб поставити на 

водоканал, щоб вони генерували електроенергію, бо у нас немає грошей уже 

платити за електроенергію.  

Все, що можна, на енергоефективне ми поміняли, насоси 

енергоефективні, все енергоефективне, лампочки енергоефективні, все і ми 

вже не маємо нічого. Єдиний у нас вихід – це якщо ми поставимо, самі 

будемо виробляти цю електроенергію сонячними панелями, де є які 

програми, які можуть співфінансувати чи нам дати ці панелі, щоб ми 

встановили. Того у багатьох водоканалів дійсно складна ситуація... 

(Нерозбірливо) до того, що повідключали електроенергію і люди залишилися 

без води. І це в значній мірі відповідальність Регулятора НКРЕКП, думаю, 

що вони нам теж дадуть коментарі з цього приводу.  

 

НАГОРНЯК С.В.  Розпочати варто точно з цього, із зменшення  

споживання для того, аби зменшити навантаження фінансові в першу чергу.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Якщо є така можливість, зменшити споживання.  

 



НАГОРНЯК С.В.  Добре, що є свідомі голови ... (Не чути) розуміють, 

що таке енергоефективність. І сподіваюсь, що все ж таки уряд візьме у цьому 

питанні лідерство і буде рухати енергоефективність, і рік 2024 стане роком 

енергоефективності в наших громадах і в адмінбудівлях, і в приватних 

домогосподарствах.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Сто процентів.  

 

НАГОРНЯК С.В. Дякую за увагу. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Сто процентів підтримую, щоб 2024 рік був роком 

енергоефективності і для нас це буде  пріоритет  і  це дуже важливі речі. 

Тому слово Івану Юнакову. Окрім  того, що це народний депутат і член 

нашого комітету, це ще інженер-конструктор, який дуже добре  з інженерної, 

з конструкторської і з технічної точки зору  розуміється на 

енергоефективності. Тому тепер нас  в питаннях енергоефективності не 

обманути і ми тепер точно будемо відрізняти, що енергоефективне, а що не 

дуже. 

Прошу Іван, вам слово. 

 

ЮНАКОВ І.С. Дякую, пане голово, тільки ви мене навіть звеличили, я 

архітектор, а тепер ще й конструктор. Добре, буду конструктором, 

архітектором і взагалі – це дуже круто. 

Повернемося до законопроекту.  В принципі так, він   дійсно більше 

технічний, але мені здається,  що до другого читання треба буде додати  

більше практичних речей, тому  що є питання наприклад до строків, 

розробки, місцевих енергетичних планів для ОМС, там є питання, бо збір 

даних дуже важкий, він зараз мало кому дається нормально, тому тут буде 

питання. 



Друге питання – це треба розуміти, що ж саме змінюється в 

регулюванні містобудівельної діяльності. І в  законі, я думаю, треба додати 

ще багато з енергетичної галузі в будівництві і  зрозуміти, можливо вдасться 

додати доступ до якихось там ресурсів, кредитів, для енергоефективних 

заходів. Бо проблема основна зараз громаді  ОМС  всіх – це те,  що має 

доступ, щоб робити енергетичні заходи.  

Тому в принципі в першому читанні закон  нормальний, а далі будемо 

добавляти те, щоб він був ще й критично гарний. 

 

 КУЧЕРЕНКО О.Ю. Я вибачаюся, тут головне не перевантажити його. 

Бо якщо ми поліземо в будівництво, то вибачте, ми можемо там надовго 

застряти, ну це практичний досвід. 

Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Прошу, Вікторія Олександрівна. 

 

ГРИБ В.І. Василю Олександровичу, дякуємо за презентацію. Приємно 

познайомитися, я думаю, що будемо ефективно співпрацювати.  

В мене питання, чи співпрацюєте ви з Асоціацією міст України, коли 

розробляєте такі законопроекти?  І якщо ще не було у вас контакту з ними з 

приводу цього  законопроекту, то бажано, щоб вони також подивилися і 

надали свою думку. 

Дякую. 

 

ШКУРАКОВ В.О. Якщо можна відповідати? Ми знайомі, пані 

Вікторія, я думаю, багато років по різним напрямкам працювала. 

 

ГРИБ В.О. Я просто в цьому, в цій  (Не чути) безпосередньо. 

 

ШКУРАКОВ В.О. Дякую. Дякую. 



Дивіться, щодо... Я трошки прокоментую, якщо Андрій Михайлович 

дозволить, всі коментарі, які прозвучали. 

Почну з пані Вікторії. Так, ми співпрацюємо з асоціацією. Я особисто 

співпрацюю з ними, і з Слобожаном, і із зацікавленими мерами стосовно всіх 

питань, які стосуються не тільки енергоефективності, а також питань 

тепловодопостачання, водовідведення, все, що стосується різниці в тарифах і 

інших проблем, які накопичилися і які безпосередньо мають вплив на 

діяльність у громадах і на місцевому рівні. Тому, так, ми співпрацюємо. 

Відповідно всі акти, які виходять у нас на погодження від міністерства, 

обов'язково підлягають аналізу Асоціації міст України і інших асоціацій, які 

є зацікавлені в цьому питанні. 

Стосовно тих питань озвучених. Дійсно, дякую, я підтримую повністю, 

цей рік має бути роком енергоефективності. І в нашому випадку хотів би 

прокоментувати пару тезисів, сказати. По-перше, є програма   ЄІБ щодо 

енергоефективності громадських будівель. І в цьому році ми вже от вчора 

буквально заслали на Мінфін погодження двох об'єктів, це кошти ЄІБ, які, ми 

дуже сподіваємося, в цьому році знайдуть своє цільове призначення і будуть 

реалізовані такі енергетичні проєкти в комунальних будівлях. 

Друге питання, що хотів відзначити. Сьогодні пан Іван піднімав 

питання по енергетичним планам. Буквально о 10 годині спільно з USAID по 

проєкту муніципальної енергетичної безпеки ми запустили панель з органами 

місцевої влади. Іде зараз дискусія. Майже всі громади долучилися до цього 

процесу. Іде саме питання по методиці затвердження муніципальних 

енергетичних планів. Ми цей наказ буквально в кінці грудня прийняли, 

підписали і пару тройку днів тому Мін'юст його зареєстрував. Тому в нас 

зараз плідна співпраця з громадами щодо запуску цього проекту. І ті питання, 

які піднімав і Олексій Юрійович, і інші народні депутати, стосовно і 

водоканалів в тому числі, і енергоефективності, сподіваємося на підтримку, в 

тому числі, наших партнерів стосовно тих панелей, щоб їх встановити на 

будівлях, які дозволять бути більш енергонезалежними від споживання. 



Знаємо про проблематику, пов'язану з ПОНом, і сьогодні проблеми для 

деяких водоканалів, які значно можуть бути відрізані в електроенергії, і 

вважаємо, що це недопустимо і неприпустимо.  

Тому, колеги, дійсно, законопроект між першим і другим читанням має 

пройти спільне наше доопрацювання з залученням всіх зацікавлених сторін. І 

ми сподіваємося, що швидко зможемо його доопрацювати, прийняти і в 

цьому році показати справжній результат, за багато років, дійсно, показати 

результат. 

Стосовно виконання заходів по Закону "Про енергетичну 

ефективність", ми вже піднажали – і всі необхідні нормативно-правові акти 

приймаються, і найближчим часом будуть прийняті. 

Дякую за увагу. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую вам. Дякую вам за коментар. 

В нас, прошу, Костянтин Ущаповський, НКРЕКП. 

 

УЩАПОВСЬКИЙ К.В. Добрий день, шановні депутати, шановний 

голово комітету. Ну, стосовно законопроекту 10393 хотілось би відмітити, 

що запропонованим проектом закону заходи покладають обов'язки на 

НКРЕКП щодо затвердження методики оцінки потенціалу 

енергоефективності. Сюди входить і газотранспортна система, і система 

передачі електроенергії, і система розподілу. 

Я хотів би наголосити, що розробка і затвердження такої методики 

щодо оцінки енергоефективності цих систем не належить до компетенції 

Регулятора, тому ми письмово, Андрій Михайлович, зверталися до комітету з 

пропозицією залишити цю норму в діючій редакції. Це наше єдине прохання 

до вас і до комітету. Просимо її врахувати. 

Все інше – ми не маємо якихось заперечень щодо цього закону, хоча 

хотів би відмітити, що сам закон офіційно  нам на погодження не надходив. 

В мене все. 



 

КУЧЕРЕНКО О.Ю.  А можна запитання? 

 

УЩАПОВСЬКИЙ К.В.  Будь ласка. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ви ж є центральний орган виконавчої влади, тому по 

ідеї мали би співпрацювати з Міністерством інфраструктури. 

 

УЩАПОВСЬКИЙ К.В. Да, ми є центральний орган виконавчої влади зі 

спеціальним статусом. Я  просто констатую, що от зараз особисто перевірив 

в канцелярії, на жаль, на погодження не надходив. 

Але ми законопроект побачили, як ви кажете, співпрацюючи з 

органами центральної влади, і надали свої пропозиції, які офіційно листом  

від 16.01.2024 було особисто вам  направлено. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю.  Андрій Михайлович, можна питання? 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Да, да. да, можна ж піднімати руку, я чую і є в 

цьому... Прошу, Олексій Юрійович, прошу. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Дякую, дякую, Андрій Михайлович. 

Костянтин Валерійович, я розумію про що ви говорите. Ну, по-перше, 

дійсно це питання до секретаріату Кабміну, а не до нас. Це не перший раз, ми 

ж бачимо, що перелік цей складається на узгодження. І це питання, 

безумовно, до ініціатора і для того, хто ... (Не чути), але це формально. 

В мене до вас питання по суті, скажіть, будь ласка,  я розумію, тобто  

ви не хочете затверджувати методики оцінки енергоефективності і це, 

мабуть, теоретично я з вами погоджуюся, тобто хто їх тоді має 

затверджувати? Бо я, наскільки розумію, такі методики мають бути і по 

водопостачанню, і по теплопостачанню, і... ну, тобто в усіх  ліцензіатах в усіх 



секторах, які ви регулюєте. І ви на підставі цих методик маєте затверджувати  

інвестиційні програми і відповідно тариф встановлювати, який би в першу 

чергу було спрямовано на заходи з енергозбереження, енергоефективності. 

Хто їх має, на вашу думку? 

 

УЩАПОВСЬКИЙ К.В. Олексій Юрійович, дякую, дуже слушне 

запитання. Ну, я, по-перше, ще раз підкреслюю, що це питання – 

затвердження методик по енергоефективності, я з вами особисто згоден, що 

воно повинно відноситися до усіх інженерних мереж, які існують в Україні. 

Але  це питання державної політики, тому, на нашу думку, по-перше, ще раз, 

це не належить до повноважень  НКРЕКП. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю.  Я погоджуюсь. 

 

УЩАПОВСЬКИЙ К.В. Якщо ви питаєте мою особисту думку, я вам її 

скажу про державну політику в цій сфері: або Мінінфраструктури, або 

Держенергоефективність. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю.  Я погоджуюсь з вами, да.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Зрозуміло. Дякую. 

Я думаю, що між першим і другим читанням ми це можемо також 

доопрацювати і, Міністерство інфраструктури, розвитку громад, територій, 

ви готові бути гнучкими саме по цій нормі?  

 

ШКУРАКОВ В.О. Андрій Михайлович, ми готові бути раціональними і 

цілеспрямованими в досягненні тих цілей, які маємо поставити. Якщо 

говорити про Регулятора, у нас на сьогодні, мені здається, накопичується 

велика кількість питань як правильно розподілити повноваження між 

органами, які формують політику, які мають… 



 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дивіться, пан Василь, секундочку. Я питаю 

конкретно про цю норму, про те, хто має робити… (Не чути) 

  

ШКУРАКОВ В.О. По конкретиці, Андрій Михайлович, я зрозумів, я 

думаю, що це було невеличке непорозуміння стосовно того, що ми не 

узгодили цей законопроект. Я підтримую ідею стосовно того, щоб спільно на 

спільній площадці опрацювати, винайти правильне рішення і закласти його в 

фінальній редакції до другого читання. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре. 

 

ШКУРАКОВ В.О. Тобто ми готові співпрацювати. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Костянтин Валерійович, влаштовує така відповідь? 

Конструктивна, як на мене, відповідь.  

 

УЩАПОВСЬКИЙ К.В. Андрій Михайлович, дякую за конструктивний 

підхід. Готовий долучитися до подальшого обговорення і зняття з… для того, 

щоб знайти спільне рішення. 

Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре. До речі, ви там нам писали листи з приводу 

того, щоб прийти на комітет, розповісти про роботу комісії, якраз підбити 

підсумки дворічної каденції вашої на посаді голови. Не знаю, може, ми ще 

встигнемо на одному з цих, але ще в мене так само прохання є, от ви 

минулого року написали лист, що звіт в Верховну Раду не буде наданий, бо в 

зв'язку з воєнним станом і так дальше.  

На мою думку, це є неправильна позиція, тому що закон однозначно 

говорить, що звіт кожного року має бути наданий до Верховної Ради і закон 



не можна порушувати. Якщо є якась чутлива інформація, то її в цей звіт 

можна просто не вносити, а звіт не є якоїсь строгої форми стандартизованої, 

тому ту інформацію, адреси чи якісь технічні дані можна тоді не добавляти, 

але багато що стосується ринку, економіки, регулювання можна додавати, 

тому це неправильно – не виконувати очевидні прямі норми закону і все-таки 

звіт треба подавати, сподіваюсь, що в цьому році комісія подасть звіт до 

Верховної Ради, до парламенту, бо так передбачено законами.  

 

УЩАПОВСЬКИЙ К.В. Андрій Михайлович, два слова. Звіт 

формується, він є, єдине, що дійсно нові норми в тому числі і від силових 

відомств, закрита ця інформація. Якщо ми з вами зустрінемося в контексті 

щодо підсумків роботи комісії за попередні рік, обговоримо це питання. Я не 

вважаю, що це взагалі проблема, він є треба його просто передати в тому 

вигляді, щоб не виникало проблем щодо доступу до цієї інформації сторонніх 

осіб. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Давайте ще раз звіримо годинники. Листи від органів 

не можуть мати вищої сили аніж закон і звіт не має стандартизованої форми і 

можна подавати звіт без чутливої інформації, це також буде звіт НКРЕКП з 

врахуванням того, що вони вважають можливим подати до парламенту. Але 

не подавати ніякий  звіт взагалі до Верховної Ради, це не правильно і я про це 

говорив Стефанчуку і буду так само говорити. Бо я був, є і буду за те, що 

закон має виконуватися, в країні має бути Rule of Law, верховенство права, 

верховенство закону.  

Дякую.  

 

УЩАПОВСЬКИЙ К.В. Андрій Михайлович, ми погоджуємося і 

приймаємо вашу пропозицію все буде зроблено для того, щоб забезпечити 

виконання стовідсотково всіх законодавчих...  

Дякую.  



 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Дякую.  

Тому можемо визначатися по цьому питанню? Давайте тоді ставлю на 

голосування підтримати ми пропрацювали до другого читання будемо 

доопрацьовувати. Тому ставлю на голосування підтримати проект Закону про 

внесення змін до деяких законів України щодо врегулювання повноважень 

центральних органів виконавчої  влади у сфері забезпечення енергетичної 

ефективності авторства Кабінету Міністрів України №10393, за основу і за 

включення в порядок денний. 

Прошу, Бондар Михайло Леонтійович.  

 

БОНДАР М.Л. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Волинець Михайло Якович. 

 

ВОЛИНЕЦЬ М.Я. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Герус Андрій Михайлович – за, так само. 

Горобець Олександр Сергійович.  

 

ГОРОБЕЦЬ О.С. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Гриб Вікторія Олександрівна.  

 

ГРИБ В.О. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Жупанин Андрій Вікторович.  

 

ЖУПАНИН А.В. За. 

 



ГОЛОВУЮЧИЙ.  Іоффе Юлій Якович.  

 

ІОФФЕ Ю.Я. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Ковальчук Юрій Олександрович.  

 

КОВАЛЬЧУК Ю.О. Ковальчук – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Кісільов Ігор Петрович.  

Кіт Андрій Богданович.  

 

КІТ А.Б. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Костюх Анатолій Вячеславович. 

 

КОСТЮХ А.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Красов Олексій Ігорович. 

 

КРАСОВ О.І. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Кучеренко Олексій Юрійович. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Мороз Володимир Вікторович. 

 

МОРОЗ В.В. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Мулик Роман Миронович. 



Нагорняк Сергій Володимирович. 

 

НАГОРНЯК С.В. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Пивоваров Євген Павлович. 

 

ПИВОВАРОВ Є.П. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Припутень Дмитро Сергійович. 

 

ПРИПУТЕНЬ Д.С. Припутень – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Семінський Олег Валерійович. 

 

СЕМІНСЬКИЙ О.В. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Скороход Анна Костянтинівна. 

Совсун Інна Романівна. Ніна Романівна у відрядження сьогодні чи як?  

 

_______________. Здається, так.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Хлапук Максим Миколайович. 

 

ХЛАПУК М.М. Хлапук – за.  

  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Шаповалов Юрій Анатолійович. 

 

ШАПОВАЛОВ Ю.А. За.  

 



ГОЛОВУЮЧИЙ. До речі, у вас в місті мають буди хороші проєкти по 

енергоефективності, наскільки я знаю.  

 

 ШАПОВАЛОВ Ю.А. Да, вже є.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Були би раді, якби ви нас запросили до себе в гості, 

щоб ми могли приїхати подивитися, як це на практиці виглядає. 

 

ШАПОВАЛОВ Ю.А. Добре. Домовились. У нас на водоканалі і на 

лікарнях є вже. Так що можемо вам показати.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. І якісь багатоквартирні будинки теж попали під 

програму, мені здається, там ЄІБ, чи щось таке.  

 

ШАПОВАЛОВ Ю.А. Ну, по багатоквартирним будинкам не готовий 

сказати, але по комунальній сфері точно є і декілька проєктів.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре. Все. Тоді будемо планувати якось. 

Дякую. 

 

ШАПОВАЛОВ Ю.А. Добре. Добре.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Шипайло Остап Ігорович.  

Юнаков Іван Сергійович. 

 

ЮНАКОВ І.С. Юнаков – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. За. 

Юрченко Олександр Миколайович. 

 



ЮРЧЕНКО О.М. Юрченко – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  За. Є.  

Рішення прийнято. У нас так само 22 – за. 22 – за.  Рішення прийнято.  

Добре. Наступне питання проект Закону про внесення змін до Закону 

України "Про теплопостачання" щодо державного енергетичного нагляду 

(контролю) у сфері теплопостачання, авторство Кабінет Міністрів України, 

номер 10403. 

Чи Держенергонагляд, чи хто, чи міністерство, хто може про нього 

сказати? Бачу, є Держенергонагляд. Пан Слободян, прошу, вам тоді слово.  

 

СЛОБОДЯН Р.О. Дякую.  

Доброго дня, шановний Андрій Михайлович.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Секундочку. Секундочку. Хочу звернути увагу, що 

зараз розпочалась повітряна тривога. Тому варто покинути свої приміщення 

всім тим, хто нас дивиться по ютубу і бути в сховищах, ось. Але тут хто хоче, 

теж може залишатися і хтось може переключитися на відео із більш 

безпечного місця – це вже за вашим рішенням. Але інформую, що 

розпочалася повітряна тривога. 

Прошу, продовжуйте. 

 

СЛОБОДЯН Р.О. Дякую. Постараюся дуже коротко. 

Основна мета законопроекту – це приведення положень Закону  

України   "Про теплопостачання" у відповідність до вимог Закону України 

"Про основні засади державного нагляду (контролю) у сфері господарської 

діяльності". А також надання можливості Міненерго у законний спосіб 

здійснювати перегляд та напрацювання нових нормативних  документів з 

питань  державної політики у сфері державного нагляду (контролю) у галузі 



теплопостачання і визначення єдиних завад державного  енергетичного 

нагляду (контролю) у сфері теплопостачання.  

Повноваження Держенергонагляду, як центрального  органу 

виконавчої влади, який реалізує державну політику у сфері нагляду 

(контролю), зокрема у галузі теплопостачання, сьогодні визначені у статті 14 

Закону України "Про теплопостачання" і мають загальний характер, що не  

відповідає лише зазначеним вимогам Конституції України та Закону України 

"Про основні засади державного нагляду (контролю) у сфері господарської 

діяльності". 

Для порівняння, повноваження  Держенергонагляду щодо здійснення 

державного нагляду (контролю) у галузі електроенергетики, визначені  

статтею 9 Закону України "Про ринок електричної енергії" і там вони є 

детальними і зорієнтованими на вирішення конкретних задач державного 

нагляду  (контролю). 

Враховуючи зазначене, існує потреба у закріпленні на законодавчому 

рівні повноважень Міненерго як центрального органу  виконавчої влади,  що 

забезпечує формування державної політики у сфері державного нагляду 

(контролю) у галузі теплопостачання, в частині технічного стану та 

організації експлуатації теплових,   тепловикористальних установок і мереж. 

Крім того, прийняття проекту Закону України сприятиме забезпеченню 

надійного та сталого функціонування сфери теплопостачання шляхом 

законодавчого врегулювання повноважень Міненерго, як центрального 

органу виконавчої влади, що забезпечує формування державної політики у 

сфері державного нагляду (контролю) в галузі теплопостачання та 

Держенергонагляду, як центрального органу виконавчої влади, який реалізує 

державну політику у зазначеній сфері, в частині здійснення державного 

нагляду (контролю) за технічним станом та експлуатацією енергетичного 

обладнання і мереж у сфері теплопостачання. Згідно з нормами 

законопроекту усувається можливість дублювання повноважень при 

здійсненні державного нагляду (контролю) у сфері теплопостачання та 



державного нагляду (контролю) у сфері житлово-комунального господарства 

шляхом закріплення вичерпних повноважень за Держенергонаглядом. 

Прошу підтримати вказаний законопроект. Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую, дякую. 

Дивіться, є одне питаннячко. Там оцей законопроект, він трошки 

втручається в права, повноваження органів місцевого самоврядування. І так 

само в теплокомуненерго буквально там сьогодні прийшли деякі коментарі, 

що це може їм ускладнити життя. 

Ми, ви знаєте, до вас дуже конструктивно відносимося і вам дали 

додаткові повноваження у сфері газопостачання, ось. У мене все-таки 

пропозиція, щоб ми зібрали робочу нараду, в нас є і підкомітет, Євген 

Пивоваров і Олексій Юрійович у цьому питанні розуміється, щоб ми зібрали 

якусь нараду спільно з ними і з представниками органів місцевого 

самоврядування. І принаймні тут може бути просто питання комунікації, щоб 

вони правильно зрозуміли, що ми хочемо, щоби ми не створили якоїсь 

неправильної конфліктної ситуації на рівному місці. 

Тому давайте, може, ми з ними поговоримо і тоді там… і з Асоціацією 

міст, і з теплокомуненерго. Тим більше, що ми у вівторок будемо не в гостях, 

якось буде нам негарно, в Черкасах, мається на увазі, що ми прийняли тут 

якось без них закон, який їм ускладнює життя, і поїхали до них в гості, так в 

гості не приїжджають. То давайте ми зберемо спільне обговорення по цьому, 

спільну нараду і після цього ми повернемося до цього закону, я не думаю, що 

там повинна бути якась глобальна проблема. 

Не заперечуєте, щоб так зробити? 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Андрій Михайлович, можна слово? 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Да, прошу, Олексій Юрійович Кучеренко. 

 



КУЧЕРЕНКО О.Ю. Дякую. Я хочу, дякую, Андрій Михайлович і пане 

Руслан, по-перше, я абсолютно, думаю, так само, як і колеги, ми не ставимо 

під сумнів державний пріоритет у створенні повноцінного енергетичного 

нагляду як один з елементів енергетичної безпеки країни. Це відображено і в 

указах Президента, і в рішеннях РНБО. Тому тут я не думаю, що тут у нас 

має бути дискусія. 

Але я повністю погоджуюсь з головою в чому? Це питання досить 

чутливі, да, ми розуміємо, що ніхто ж і не хоче, давайте відверто казати, 

ніхто не хоче, щоб його контролювали і наглядали. Ми нещодавно разом з 

вами, разом з міністерством, разом з депутатами комітету по газовій безпеці 

проходили цей процес, і компроміс ми знайшли, тобто досвід в нас вже є.  

Тому я повністю підтримую, щоб він краще далі йшов, підтримую, що 

на базі комітету, на базі нашого виїзного наступного засідання таку нараду 

провести, запросити всі, так би мовити, структури, які долучені до цього. 

Андрій Михайлович, я думаю, що це і Міненерго має бути, і 

Мінінфраструктури має бути, і національний Регулятор, його послухати, бо в 

законі все рівно за ним великі повноваження, безумовно, міські голови, 

безумовно, Асоціація теплокомуненерго, і вас. І вийти на узгоджене рішення, 

щоб він в залі краще проходив.  

Тому я підтримую цю пропозицію голови. Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Згоден. Дякую вам. Дякую. 

Тоді так і зробимо, правильно? І по цьому питанню поки що рішення не 

приймаємо, ми ж його відхиляти не будемо, обговоримо, і тоді знайдемо 

рішення, як по ньому рухатися. 

Наступні питання. В нас є третє, четверте, п'яте і шосте. Я пропоную їх 

проголосувати одним голосуванням, три питання, якщо немає заперечень. 

Третє – це політичне рішення: Постанова щодо річниці вторгнення російської 

федерації в Україну, авторства Стефанчука, і багато інших співавторів з 

різних фракцій. Політичне питання, щоб ми його теж підтримали за основу і 



в цілому. І далі є проект Закону про внесення змін до Загальнодержавної 

програми розвитку мінерально-сировинної  бази України на період до 2030 

року, авторства Кабінету Міністрів України (№ 6227), де на нас розписано, 

ми не головний комітет, головний комітет вже підтримав його, теж 

підтримати. Проект Закону про внесення змін до деяких законодавчих актів 

України щодо приведення термінології у відповідність із законодавством у 

сферах містобудівної діяльності та дорожнього господарства, теж автор 

Кабінет Міністрів України (№ 10182). І звіт про роботу комітету за десяту 

сесію (відповідно до статті 53 Закону України "Про комітети Верховної Ради 

України").  

Пропоную ці чотири питання проголосувати одним голосуванням. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Я швидко питання, Андрій Михайлович, щоб не 

затримувати. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Прошу. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Дивіться, в мене єдине от по цьому, сировина ця… 

як вона? 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Мінерально-сировинна база. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Це через Мінекології, да, наскільки я розумію, 

через Комітет профільний екології, йде? 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Так.  

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю.  Я до чого веду? Може, не той, бо з уряду зараз 

нікого немає, наскільки я розумію. Або тут, або в залі, або на друге читання, 

коли ми будемо іти, ми... Для мене головне питання: вони ці всі програми 



вони узгоджуються одна з іншою? Бо зараз Мінекономіки вивісив для 

обговорення дуже серйозний документ, який стосується стратегічної 

програми  клімату та енергетики. Розумієте? І він, безумовно, так чи інакше 

зав'язаний на цю сировинну базу. Оце питання, може, не до вас, колеги, але я 

думаю, нам всім треба з'ясувати наскільки узгоджені ці програми саме в 

уряді, коли  вони, ну, суспільству і нам з вами презентують. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ну, вони мусять бути узгоджені, тому що хоча 

Комітет – це по-моєму екологічний, екології, Бондаренка, але авторства цей 

законопроект Кабінету Міністрів України, тому вони мусять  бути узгоджені,  

на мою думку, ну, і  до другого читання  будемо  тоді це... Тим більше ми – 

не головний комітет. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю.  Я згоден. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Тому я пропоную підтримати, якщо нема 

принципових зауважень. Ну, можна це питання виключити, але  я пропоную 

підтримати і далі до другого читання ми вже будемо тоді з Комітетом 

екології в тісному зв'язку. Доручимо це кому? От Олексію Юрійовичу і 

Вікторії Олександрівні, що від нашого, що ми розглядали на комітеті, і від 

нашого комітету контактна особа по цьому. І хто там? Газовий підкомітет, 

Андрій Вікторович Жупанин. Це ж, мабуть, стосується мінерально-

сировинна база, це там газ, вугілля, мабуть, да, стосується теж? 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Це що ... (Не чути)  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. От, але програму щодо розвитку мінерально-

сировинної бази України, на мою  думку, треба підтримати. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Безумовно.  



 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Якщо це дійсно розвиток. 

Тому... Прошу. 

 

_______________. Міністр екології ... (Не чути)  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Є на зв'язку заступник міністра екології?  

 

ФЕДОРЕНКО Є.О. Так, пане голово, пани депутати, є на зв'язку 

Євгеній Федоренко -  заступник... 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Швидке тоді питання. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Швидке питання. 

 

ФЕДОРЕНКО Є.О. ...з питань європейської інтеграції. Слухаю уважно. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Дивіться, пане заступник, радий бачити. Є такий 

документ Національний план з енергетики та клімату України. Він зараз 

проходить обговорення під егідою Мінекономіки, такий потужний документ, 

я його читаю уважно і все. Ваш от  цей проект програми, він узгоджується з 

ним? Заспокойте мене і все, і я... 

 

ФЕДОРЕНКО Є.О. Абсолютно узгоджується, абсолютно не 

суперечить.  

Шановні депутати, окрім того, хотів сказати, що у нас є інший 

надважливий документ, там, де головний розробник Мінекономіки, – це 

Ukraine Facility. І безпосередньо законопроект, про який іде мова, він у нас 

стоїть в Ukraine Facility, тому що наші європейські партнери наполегливо 

наполягали, щоб ми прийняли програму розвитку критичних мінералів. І це 



все є, це технічні речі, абсолютно не суперечить тому документу, який 

Мінекономіки, про який ви говорили, і повністю узгоджується, і 

передбачений в Ukraine Facility. Тому прошу підтримати даний законопроект.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Він передбачає розвиток мінерально-сировинної 

бази? 

 

ФЕДОРЕНКО Є.О.  Абсолютно. Це розвиток, виключно розвідки, бо у 

нас, як правило, первинна геологічна інформація – це те, що за радянських 

часів досліджувалося, 60-70-х років. А коли ми говоримо про критичні 

мінерали – титан, літій, газ,  – нам необхідна нова інформація, абсолютна 

повна інформація, яка буде відповідати дійсності, а не та, яка в Москві 

лежить десь, яка в 60-70-х роках здобувалась. І засуджені були... зовсім інше 

було обладнання, інші можливості, інші ресурси. 

 Якщо необхідна більш детальна інформація, сьогодні також на 

комітеті  є і Роман Опімах – голова Держгеонадр, бо це як обличчя, до них, 

коли ми говоримо про геологічну розвідку. Пан Роман готовий надати будь-

які коментарі по цьому законопроекту.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Пан Роман у нас присутній сьогодні з нами? 

Присутній? Пан Роман Опімах чи присутній?  

 

ОПІМАХ Р.Є. Пане голово, вітаю. Колеги, вітаю. Доєднався до вас.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Скажіть, будь ласка, підтримуєте цей закон і чи 

позитивно оцінюєте цю загальнодержавну програму розвитку мінерально-

сировинної бази України?  

 

ОПІМАХ Р.Є. На сто відсотків підтримуємо. Ми є одним із 

розробників цієї програми, ще в 20-му році розпочали актуалізацію того 



документа, який був прийнятий в 12-му році. Тобто, звичайно, це на часі, 

воно враховує актуальні речі сьогодення і ми готові доопрацювати, і бачимо, 

що потрібно зробити і до другого читання, бо, зрозуміло, час пройшов і певні 

корективи треба буде вносити.    

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Зрозуміло. Якщо ви були авторами, то 100 процентів 

треба підтримувати, тому пропоную тоді чотири оцих питання: проект 

Постанови Верховної Ради України №11019, проект Закону №6227, проект 

Закону №10182 і звіт про роботу комітету за десяту сесію.  

Хто за відповідні, підтримати відповідні питання?  

Бондар Михайло Леонтійович. 

 

БОНДАР М.Л. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Волинець Михайло Якович. 

 

ВОЛИНЕЦЬ М.Я. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. За. 

Герус Андрій Михайлович – за. В кого я питаю. 

Горобець Олександр Сергійович. Горобець Олександр Сергійович. 

Гриб Вікторія Олександрівна. 

 

ГРИБ В.О. Я – за, але все ж таки так як ви сформулювали, Андрію 

Михайловичу, щоб ми зрозуміли, про що саме йдеться 6227, цей 

законопроект, щоб ми його доопрацювали разом з Комітетом з екології. 

Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре. 

Жупанин Андрій Вікторович. 



 

ЖУПАНИН А.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. За. 

Іоффе Юлій Якович. 

 

ІОФФЕ Ю.Я. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Камельчук Юрій Олександрович. 

 

КАМЕЛЬЧУК Ю.О. Камельчук – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Кісільов Ігор Петрович. Кісільов Ігор Петрович.  

Кіт Андрій Богданович. 

 

КІТ А.Б. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Костюх Анатолій Вячеславович.  

 

КОСТЮХ А.В. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Красов Олексій Ігорович.  

 

КРАСОВ О.І. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Кучеренко Олексій Юрійович.  

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Мороз Володимир Вікторович.  



 

МОРОЗ В.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Мулик Роман Миронович. Мулик Роман Миронович. 

Нагорняк Сергій Володимирович. 

 

НАГОРНЯК С.В. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Пивоваров Євген Павлович. 

 

ПИВОВАРОВ Є.П. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Припутень Дмитро Сергійович.  

 

ПРИПУТЕНЬ Д.С. Припутень – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Семінський Олег Валерійович. Семінський Олег 

Валерійович. 

 

СЕМІНСЬКИЙ О.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. За. 

Скороход Анна Костянтинівна. 

Совсун Інна Романівна. Совсун Інна Романівна. 

Хлапук Максим Миколайович. 

 

ХЛАПУК М.М. Хлапук – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Шаповалов Юрій Анатолійович. 

 



ШАПОВАЛОВ Ю.А. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Шипайло Остап Ігорович.  

Юнаков Іван Сергійович. 

 

ЮНАКОВ І.С. Юнаков – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. І Юрченко Олександр Миколайович.  

 

ЮРЧЕНКО О.М. Юрченко – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. І в нас 21 – за.  

За – 22, чи 21? 

 

_______________. 21, правильно.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Горобець Олександр Сергійович не проголосував, 

десь немає на зв'язку. 21 – за. Рішення прийнято.   

Добре. Я тоді оголошую перерву в засіданні комітету і ми продовжимо 

розгляд наших питань. Зараз  дякую.  І пам'ятайте, що повітряна тривога.   

 

ВОЛИНЕЦЬ А.М. Андрій Михайлович! 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Да, прошу, Волинець Михайло Якович, прошу.  

 

ВОЛИНЕЦЬ М.Я. Дивіться, це не засідання підкомітету на 9 годину 

ранку, це Михайло Бондар там присутній, це організовується круглий стіл по 

вугільній галузі.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Круглий стіл на базі підкомітету. 



 

ВОЛИНЕЦЬ М.Я. .... по незалежній профспілці приймуть активну 

участь в підготовленій, проінформованій, бо завтра багато 

загальнодержавних заходів і національно-міжнародного рівня, тут великі 

накладки. Так, що ми тримаємо це питання на контролі. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Добре. Дякую.  

 

ВОЛИНЕЦЬ М.Я. Дуже вам дякую, що нагадали.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Буде круглий стіл на базі підкомітету.  

Дякую.  

 

 


